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UVA/EKA båndmøde 

 

Til stede: Mette Dremstrup (MD), Sarah B. MacIntyre (SBM), Sissel Johansen 

(SRJ), Solveig Sannem (SOS), Søren Anker Andersen (SAA), Helle S. Steffensen 

(HSS) 

 

Fraværende: Mariann Holmslykke (MAR), Theresa Albøge Laursen (TAL) 

REFERAT 

REFERAT  

 

1. Godkendelse af dagsorden 

Der er følgende ændringer til dagsorden: 

 Lone Urbak kommer 9.20 vedr. midlertidig indskrivning 

 Christian Koch Ramsing kommer 9.35 for at præsentere oplæg om Stu-

diesystem strategigruppen. Punktet er ændret fra en intern diskussion til 

dette.  

 

2. Opfølgningspunkter (15 min) 

- Emnemanchet: Eksamenstilsyn v/HSS: Hans Sommer er inviteret med til 

næste møde for at giver status. HSS forbereder det med Hans Sommer 

 

- Emnemanchet: Vedr. studiekortproduktion til ASE v/HSS:  

HSS har talt med Thomas Nielsen. Det er besluttet, at StudieSystemer sørger 

for, at der bliver sat et møde i stand med Plan og økonomi sammen med ASE. 

Her skal det afklares, hvad der kan være af udfordringer i forbindelse med 

studiekortsproduktionen til ASE.  

SRJ kunne fortælle, at Emdrup har sat deres produktion i flow for i år. Det er 

overgået til Vest, som er i dialog med Plan og Økonomi om at overtage opga-

ven fremover. MAR oplyser, at AU HE har aftalt lokal procedure for studie-

start E2014, og at AU HE forventer, at studiekortproduktion derefter vil blive 

centraliseret på AU.  

 

Øvrige actions: 

 SBM spurgte til sygeplejestuderende. SRJ tager en snak Jesper Sølund. 

SBM tager kontakt til Lisette Prins 

 SAA undersøger, om der er nogle ST studerende, som kommer i klemme 

 
  

http://pure.au.dk/portal/da/persons/id(3b27a4dd-008a-4d00-9128-89563f538698).html
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- Opfølgning på organisering af samarbejde med AU IT omkring servicevinduer 

v/HSS: 

 AU IT vil høre om de kommende datoer er booket til servicevinduer. Det 

drejer sig om følgende datoer: 

 6.-7. september 

 15.-16. november 

 27.-28. december.  

 

Beslutning: 

 HSS sender en mail ud med datoer til HO. Herefter giver UVA/EKA via 

Thomas Nielsen en tilbagemelding til AU IT.  

 

 HSS bringer videre til driftsledelsen, at UVA/EKA gerne vil have, at AU 

Studier har en fælles holdning til, hvad der kan forhindre et servicevindue 

og en fast procedure for, hvem der kan beslutte at et planlagt servicevin-

due skal aflyses.  

 

- Proces for godkendelse af referat v/HSS (bilag 1):  

Følgende procedure blev godkendt: 

 UVA/EKA møde:      Onsdag 
 Referat udkast klar:     Fredag morgen kl 9. 

 Referat kommenteret tilbage til koordinator:  Mandag middag kl. 13. 

 Godkendt referat udsendes:   Tirsdag kl. 12. 

 Dagsorden næste møde:    Onsdag/torsdag. 

 

- Opfølgning på indskrivning af udvekslingsstuderende v/MD 

AU IT kan ikke indskrive i flere omgange. Der er dermed ikke muligt fælles at 

ændre proceduren. Hovedområderne kan snakke med de lokale enheder, hvis 

de ønsker ændringer.  

Sagen er hermed lukket.  

 

3. Drøftelsespunkter (75 min) 

- Betinget indskrivning til UVA/EKA v/Lone Urbak (bilag 2)  

Lone Urbak meddelte at optag laver indskrivninger så hurtigt de kan. 

Det vigtige at diskutere er tidspunktet for slutdatoen. Optags bud er omkring 

d. 1/10 – 15/10. Sidste år var slutdatoen. 31/10, hvilket viste sig at være alt for 

sent.  

Bemærk: Psykologi (BSS) er undtaget – her er slutdatoen nødt til at være 

31/10, jf. emnemanchet.  

HE vil ikke have betinget indskrivning. 

BSS, ARTS, ST skal blive enige om en dato.  

 

Følgende blev besluttet: 

Alle hovedområder undersøger om d. 1. oktober er en brugbar dato. HSS sen-
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der mail rundt til alle. Denne dato vil også være dagen hvor de studerende se-

nest skal have bestået deres adgangsgivende eksamen, uanset om der laves en 

betinget indskrivning eller ej. Tilbagemelding skal ske til HSS senest torsdag 

eftermiddag. 

 

Bemærk: Optag undersøger lige nu om de kan masseindskrive. Hvis de ikke 

kan det, vil der gå noget tid fra den 15. juli, hvor de betingede indskrivninger 

påbegyndes, og til indskrivningerne kan ses i STADS og dermed trækkes ud 

på lister. 

 

- Afklaring af behov for ugentligt udsendt lister med studerende, der har en 

åben, ordinær ramme, der af STADS er fortolket som bestået v/SAA 

Siden januar 2012 har først Optag og siden UVA/EKA ST ugentligt udsendt li-

ster med de studerende, der har en åben, ordinær ramme, der af STADS er 

fortolket som bestået. Modtagerfeltet af listerne har ændret sig lidt over tid, 

så det nu er en eller flere UVAEKA medarbejdere i administrationscentrene 

(eller deres satellitter) på hovedområderne samt Optag, der modtager lister-

ne. 

Oprindeligt var ønsket om listerne begrundet i styring af bevisudstedelse. Si-

den er begrundelserne for listerne blev ændret på flere hovedområder, herun-

der muligvis helt bortfaldet. 

 

SAA vil gerne have klarhed om det fortsatte behov for sådanne udtræk fra 

STADS mhp. at få begrænset generering og udsendelse, så der kun sendes no-

get, der er behov for og kun til dem, der har behov for det.  

 

Flere hovedområder bruger listerne (BSS, ARTS, HE), men det er muligvis til 

andre formål end det oprindelige. Det var en midlertidig løsning, som skulle 

bruges indtil bevisløsningen kunne håndtere dette.  

 

Beslutning:  

HSS involverer driftsenheden i opgaven. Der skal sættes et møde op med en 

forretningskonsulent, SAA, en fra Optag, Eva fra ARTS og Marianne og Jens 

Gerner fra HE og Vibeke Bille fra BSS. Det skulle gerne resultere i en drifts-

sikker løsning, som ikke er placeret på et hovedområde.  

 

 

- Oplæg til etablering af en studiestrategi-gruppe i Driftsenheden v/ Christian 

Koch Ramsing (bilag 3a, 3b, 3c, 3d, 3e)  

Christian gav en kort præsentation af emnet: Der har siden starten af drifts-

enheden været behov at få sat processen omkring systemudvikling i gang. 

Den har været manglefuldt beskrevet og er en af de processer, der har været 

mindst gennemarbejdet.  Det skaber store frustrationer rundt omkring i 
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driftsenheden. Etableringen af en studiesystemstrategigruppe er første skridt 

til at få bedre styr på denne proces.  

Grundtanken er at genopfinde en gruppe, som der i sin tid var omkring Delfi. 

Gruppen skal stå for den samlede strategi, der skal være for systemerne. 

Chefgruppen er tiltrådt indstillingen dog under forudsætning af, at indstillin-

gen kommer i høring hos de administrative bånd, IC og EVU. Herefter skal 

der udarbejdes et kommissorium og den endelige sammensætning af gruppen 

skal besluttes. Christian søger i dette forum især input til, hvordan gruppen 

skal bemandes.  

 

Følgende blev diskuteret/afklaret: 

- Gruppen skal være arbejdende/udførende. Den skal lave en strategi og 

derefter udmønte den og forvalte den. Dvs. gruppen skal også være mø-

depunkt mellem det strategiske arbejde og det praktiske arbejde. SOS sy-

nes det er en god ide.  

- SRJ stiller spørgsmålstegn ved, hvor ledelsestung gruppen skal være, og 

hvor meget skal de vide fagligt. Da det er en dobbelt opgave gruppen skal 

varetage, er det svært at dække den ind kompetencemæssigt. 

- MD kommenterede, at der er stor vægt af StudieSystemer i gruppen, og at 

der dermed også er en stor vægt at backoffice i gruppen. Det er ikke hen-

sigtsmæssigt, da f.eks. både SNUK og UVA/EKA har mange roller og inte-

ressenter, men de er ikke så tydelige i denne gruppe.  

- SBM mente, at der manglede en prioriteringsmodel baseret på fælles for-

retningsværdier, og at en strategi skulle kunne danne grundlag for det 

daglige arbejde uden behov for en fast mødekadence i en strategigruppe. 

 

Af dialogen kan følgende opsummeres: 

- Strategien skal være styrende – den skal laves først. Evt. kan organiserin-

gen af det daglige arbejde planlægges, når vi kender strategien. 

- Vores partnere er afkoblet fra de prioriteringer, der skal laves. IC og EVU 

er ikke med i deres prioriteringer – de er ikke inde i loop’et i tilstrækkelige 

grad.  

- Der er bekymring over gruppens størrelse. Den er ok til strategiarbejdet, 

men den vil ikke være god til det daglige arbejde. Her er gruppen for stor 

og for ledelsestung.  

 

 

- Hvem kan være mulige deltagere i en arbejdsgruppe omkring et anskaffelses-

projekt på et plagiatsværktøj? v/HSS  

UVA/EKA var enige om, at VIP’ere er vigtige aktører. UVA/EKA-lederne re-

præsenterer en vigtig brugergruppe, der er afhængige af en god strategi og 

fortsat udvikling af studiesystemerne. De vil gerne inddrages til at kvalificere 

en kravliste ud fra en studieadministrativ vinkel.  
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 Bud på implementeringsmodel for Ny platform for Digital eksamen (Bilag 4 ) 

Fra Projektet Ny platform til digital eksamen var der lavet et udkast til en im-

plementeringsplan. Det blev diskuteret overfladisk pga. manglende tid, men 

følgende væsentlige pointer kom frem: 

o Det giver god mening først at starte implementeringen sommeren 

2015. Ved start på implementering af den digitale platform sommer 

2015 skal vi være opmærksomme på, at det faglige miljø lades uden 

en digital løsning i lang tid. Det vil de ikke være tilfredse med. 

UVA/EKA spurgte til om der kan gøres noget for de faglige miljøer 

mellemtiden?  

o Det findes andre systemer i det faglige miljø. De vil formentlig vokse i 

den mellemliggende periode. Der er altså en risiko for, at hovedpro-

jektet bliver overhalet inden om. 

o SAA, som er en del af projektgruppen, fremhævede, at det der er klar 

til drift sommeren 2015, er de dele, der leveres i efteråret 2014. Det 

skyldes, at anden leverace kommer meget sent. Indholdet af første le-

verance er STUD og VIP modul samt første del af TAP modulet, som 

indeholder begrænset funktionalitet i forhold til den endelige løsning. 

o Implementeringsmodellen, hvor det er en ansvarlig for hvert hoved-

område der tilrettelægger deres forløb, er der tilslutning til.   

 

4. Orientering fra (5 min) 

Det tværgående bånd for uddannelse (næste møde er den 27. maj) 

På mødet den 6. maj blev flg. punkter behandlet: 

 Rapport vedr. ordblinde. Man var positivt stemte omkring rapporten, 

men besluttede at holde den intern. 

 Der blev givet status på timetællingsprojektet 

 Strategiske midler. Fordelingen er fortsat i proces. 

 Fremdrift. Forskellige temaer blev drøftet, særligt med fokus på det fore-

stående møde i AU Forum for Uddannelse den 12. maj 

- SNUK-båndet (møde 19. maj) 

- VEST-båndet (næste møde er den 20. maj) 

- UJS 

- Driftsenheden 

- - Andre? 

 

5. Fremdriftsreform (5 min) 

Den 12. maj var der møde i AU Forum for Uddannelse, hvor studieaktivitet, stu-

die-understøttende initiativer og inddragelse af de studerende var på dagsorden. 

Prodekanerne havde fået en række spørgsmål ud fra hvilke de skulle lave cases. 

Disse dannede grundlag for drøftelsen i AU Forum. Det var et godt møde, hvor 

man fik en masse input til det videre arbejde. Det var en god dialog, hvor AU Fo-

rum levede rollen ud som tænketank. 
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I forhold til studietidsmodellen, melder Gitte Stavad Andersen, at der er en for-

ventning om, at der kommer endelige tal inden for et par uger. Herefter kan 

UVA/EKA-båndet få disse tilsendt. 

 

6. Erfaringsudveksling/aktuelle spørgsmål til afklaring fra HO 

Der var ingen emner til punktet. 

 

7. Pipeline (5 min) 

Udsat til næste møde 

 

8. Forslag til dagsorden for næste møde 

- Drøftelse af betydning af ændring af dato for STÅ indberetning V/ Marianne 

Toftegaard Hansen samt stormøde angående STÅ 

- Eksamenstilsyn - opfølgning og status med Hans Sommer 

- Reorganisering på BSS v/MAR  

 

9. Eventuelt 

UVA/EKA har fået en henvendelse af Ole Lidegaard vedr. udfordringer om SU 

ved overgang fra bacheloruddannelse til kandidatuddannelse. Der er få stude-

rende som kommer i klemme og mister deres SU mellem uddannelser, fordi de 

får registeret deres karakter i maj måned.  

For at være berettiget til SU i juli og august i forbindelse med overgang fra ba-

cheloruddannelse til kandidatuddannelse, skal bacheloruddannelsen være afslut-

tet efter 1. juni.  

Ole Lindegaard vil gerne opfordre til, at AU får lavet en praksis, så disse stude-

rende ikke bliver klemt af reglerne.  

 

UVA/EKA havde en kort dialog om dette og kom frem til, at det som udgangs-

punkt ikke er muligt at imødekomme dette, da de registrerer de studerendes re-

sultater med den bedømmelsesdato, der er angivet på eksamensprotokollen. For 

at komme videre i sagen, ønsker UVA/EKA en afklaring af, hvordan vores prak-

sis på området er beskrevet. HSS følger op. 

 


